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Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid  Åsele kommunhus. KS-sammanträdesrum    2024-06-04  9.00 – 11.00 

Paragrafer  8-15 

Beslutande  Gunnel Jonsson Kommunstyrelsen Ordförande

  Sören Skoglund Riksförbundet HjärtLung 

  Gunilla Abrahamsson Astma- och allergiförbundet 

  Stig Danielsson Hörselskadades riksförbund 

  Kerstin Isberg  Reumatikerförbundet 

 

Närvarande ersättare Eva Strömberg Kommunstyrelsen 

 

Övriga deltagare Dan Eriksson   Sekreterare 

   

Utses att justera Gunilla Abrahamsson 

 

Justeringens tid och plats Socialkontoret  

 

Sekreterare   

  Dan Eriksson 

Ordförande   

  Gunnel Jonsson 

Justerare   

  Gunilla Abrahamsson    

 

ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ  Tillgänglighetsrådet   

                          Sammanträdes- 2024-06-04 Datum för anslagets uppsättande:  

                          datum: 

                            Datum för anslagets nedtagande:   

Protokollets förvaringsplats:  Socialkontoret i Åsele 

Underskrift:   

 

 Dan Eriksson 
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§ 8 Mötets öppnande 
 

 

Ordförande Gunnel Jonsson hälsade alla välkomna och öppnade mötet. 
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§ 9 Godkännande av dagordning 

  

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att godkänna dagordningen 
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§ 10 Val av protokolljusterare 

 

Gunilla Abrahamsson föreslås att justera dagens protokoll. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att välja Gunilla Abrahamsson att jämte ordförande justera dagens protokoll 
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§ 11 Föregående protokoll 

 

Genomgång av föregående protokoll: 

- Angående låg ljudnivå vid webbsända möten: Sekreterare har kontaktat 

företaget som ansvarar för att filma och sända kommunens möten och framfört 

rådets synpunkter på den låga ljudnivån. Ur tillgänglighetssynpunkt är det 

viktigt med en bra ljudupptagning vid webbsända möten så att alla har 

möjlighet att kunna uppfatta dialogen. Företaget är medveten om att ljudet 

ibland kan bli lågt. Ljudupptagningen görs via förstärkaren för möteslokalens 

hörslinga. Utrustningen i kommunens möteslokal är föråldrad och det är svårt 

att höja ljudet från talarnas mikrofoner utan att det blir störningar i 

ljudkvalitén. Företaget har påpekat detta till kommunen och hoppas att 

utrustningen i lokalen snart ska bytas ut. Företaget uppger att de ska göra allt 

de kan för att göra så bra ljudupptagning som möjligt med rådande 

förutsättningar.  

- Angående information om kommunens ringbilar: Kontaktpersonen för 

kollektivtrafikfrågor i Åsele kommun har tidigare sagt att kommunen skulle 

avvakta med annonsering/information om kommunens ringbilar till dess 

Länstrafiken var klar med sina ändringar av områdesindelningar. Detta skulle 

ske under våren 2024. Rådet efterfrågar den utlovade informationen. 

Sekreterare får i uppdrag att kontakta kontaktpersonen för besked när den nya 

informationen kommer på kommunens hemsida. 

- Angående information från kommunens Folkhälsosamordnare: Eftersom den 

nya regionala strategin för folkhälsa och funktionsrätt inte blir klar förrän efter 

sommaren skjuter Folkhälsosamordnaren upp sitt besök till nästa möte 240926. 

Då planerar hon att besöka Tillgänglighetsrådet för att lämna aktuell 

information. 

- Angående frågan om möjlighet att slå ihop Kommunala Pensionärsrådet och 

Tillgänglighetsrådet: Ordförande uppger att frågan måste tas upp politiskt 

inför nästa mandatperiod. Inga förändringar är aktuella i dagsläget. 

   

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att lägga föregående protokoll till handlingarna 
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§ 12 Renovering av Åsele busstation  

 

Åsele kommun planerar en renovering av Åsele Busstation. I samband med 

detta planeras ombyggnation för att öka tillgängligheten till godshantering och 

biljettförsäljning. Tekniska avdelningen efterfrågar synpunkter från 

Tillgänglighetsrådet när det gäller dessa anpassningar.  

I dagsläget är gods/paketutlämning samt biljettförsäljning vid Åsele Busstation 

mycket svårtillgänglig, då ingång för detta finns vid lastbryggan på baksidan 

av byggnaden. Den kan bara nås via trappa. För att öka tillgängligheten 

planeras att flytta kundmottagningen för gods/paket samt biljettförsäljning till 

långsidan mot COOP (Lillgatan). En ramp planeras att byggas runt hörnet från 

kortsidan (väntsalens ingång) till kundmottagningens nya entré. Detta gör det 

möjligt att nå kundmottagningen med rollator eller rullstol för att 

lämna/hämta paket och köpa biljetter. Rampen kommer att vara täckt med 

skärmtak. Det kommer även vara möjligt att köpa biljetter via lucka från 

väntsalen. Eftersom det är en stor höjdskillnad mellan golvnivån i väntsalen 

och övriga delar av byggnaden kommer det att byggas en trappa till luckan 

inne i väntsalen. Det finns inte utrymme inne i väntsalen till att kunna bygga en 

godkänd ramp där – utan rullstolsburna måste nyttja rampen på utsidan. 

Rådet har diskuterat förändringarna utifrån lämnad information och ritning. 

Rådet bedömer att man med denna lösning har ökat tillgängligheten på bästa 

sätt med de förutsättningar som finns. 

Rådet vill lämna några synpunkter. 

- Det måste finnas utrymme att vända med sitt hjälpmedel (rollator, elrullstol) 

vid entrédörren, d.v.s. det bör finnas en platå i slutet av rampen framför 

dörren. 

- Det är viktigt att dörröppnaren håller entrédörren öppen tillräckligt länge så 

att besökaren hinner in/ut med sitt hjälpmedel innan dörren slår igen. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att notera informationen 

Skickas till: 

Tekniska avdelningen 
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§ 13 Uppföljning - rutiner för löpande underhåll av gator 

och trottoarer 

 

Rådet har uppmärksammat att det efter denna vinter har uppstått mycket nya 

skador på gator och trottoarer inne i tätorten. Det är därför viktigt att rutiner 

för löpande underhåll följs för att snabbt få en överblick av uppkomna skador 

och kunna prioritera vilka som är mest akuta att åtgärda. 

Rådet diskuterar även hur vår tätort upplevs av besökare/turister. Det finns 

flera förfallna byggnader, igenväxta tomter och skrotbilar som både ger ett 

dåligt intryck hos besökare, utgör hinder för framkomlighet samt kan medföra 

fara för lekande barn. Rådet undrar om kommunen gör någon löpande översyn 

av hus och tomter i tätorten samt vem man som kommuninvånare kan vända 

sig till om man vill uppmärksamma kommunen på nedskräpning, olägenheter 

eller fara. Mötet enas om att Tillgänglighetsrådet bör framföra synpunkter och 

frågor till Miljö och Bygg. 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att påminna Tekniska avdelningen om vikten att följa sina rutiner för löpande 

underhåll av gator och trottoarer så att inventering och reparation påbörjas 

snarast möjligt. 

att ordförande gör en skrivelse från Tillgänglighetsrådet till Miljö och Bygg 

med önskemål om löpande tillsyn av tomter inom Åsele tätort 

 

Skickas till: 

Tekniska avdelningen 

Miljö och Bygg 
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§ 14 Tillgänglighet 

 

 

 

 Inget togs upp under denna punkt på dagordningen. 
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§ 15 Övriga frågor 

 

- Ledamot frågar om någon har kännedom om hur många hjärtstartare Åsele 

kommun har satt upp samt vem som underhåller dessa.  Ingen av 

mötesdeltagarna har någon kännedom om detta. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att sekreterare får i uppdrag att till nästa möte efterfråga hur många 

hjärtstartare Åsele kommun ansvarar för, var de sitter och vem som har 

ansvarar för underhållet av dessa.  

 

- Ledamot efterfrågar information om LystKom IT samt hur övergången till 

detta påverkar kommunen. 

Ordförande informerar angående kommunalförbundet LystKom som funnits 

sedan 2019 där Lycksele, Storuman, Vilhelmina och Åsele är medlemmar. 

Syftet med denna samverkan är att kunna ge högre kvalitet, delad kompetens 

och bättre kostnadseffektivitet inom verksamhetsområdet. I Åsele ansvarar 

LystKom för bemanning av receptionen, växel- och mobiltelefoni samt 

tjänstekortsorganisation. 

LystKom IT är en gemensam IT-organisation som idagsläget ansvarar för 

Lyckseles och Storumans interna IT-service med drift, support och underhåll av 

kommunernas IT-miljö. Målsättningen för Åsele kommun har sedan start varit 

att kunna ansluta till LystKom IT´s gemensamma organisation. Idag är 

kommunen i ett läge där alla krav inom IT-verksamheter har ökat, framförallt 

inom säkerhetsområdet. Nu jobbar Åsele kommun med att formellt kunna gå 

med i LystKom IT. En gemensam IT-organisation kommer att ge bättre 

förutsättningar för inköp och upphandlingar, en mer samlad kompetens samt 

bättre säkerhet.   

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att notera informationen    
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- Ledamot frågar om någon har kännedom om Åsele kommun har sökt 

statsbidrag från Socialstyrelsen för utbildning av ny och befintlig personal. 

Ordförande informerar att Åsele kommun inte har någon särskilt utsedd 

person som bevakar och söker alla möjligheter till statsbidrag som utlyses till 

kommunerna Det är varje avdelning/enhet som ansöker om de bidrag de kan 

ta del av i sin verksamhet. När det gäller kommunens sociala avdelning har 

man under flera år sökt och fått statsbidrag från Socialstyrelsen för att ge ny 

och befintlig personal inom äldreomsorgen möjlighet att utbilda sig på 

arbetstid (Äldreomsorgslyftet).  När det gäller Barn- och utbildning är det 

ingen på mötet som har någon kännedom om ev. sökta statsbidrag. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att notera informationen 

 

- Ledamot har blivit kontaktad av Vävstugeföreningen som hyr lokal av Åsele 

kommun vid Blåvikens industriområde. De har fått försämrad tillgänglighet till 

sina hyrda lokaler. Efter en inspektion av lokal och utrustning har hissen blivit 

avstängd och får ej nyttjas. De har uppfattat det som att hissen inte är trasig, 

utan att det fattas något beslut eller dokument och att hissen är stängd i 

avvaktan på detta. Föreningsmedlemmarna är nu hänvisade till trappa. 

Föreningen har skickat skrivelse till kommunens Tekniska avdelning för att få 

tillbaka tillgången till hissen i sin lokal, men de uppger att de ännu ej fått svar. 

Föreningen vänder sig därför till Tillgänglighetsrådet för att få hjälp att nå fram 

till hyresvärden och framföra sina behov av att kunna nyttja befintlig hiss. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att framföra Vävstugeföreningens synpunkter på försämrad tillgänglighet till 

sina hyrda verksamhetslokaler till hyresvärden Åsele kommun Tekniska 

avdelningen.  Rådet önskar att Tekniska avdelningen kontaktar föreningen 

snarast möjligt för dialog angående avstängd hiss. 

 

Skickas till: 

Tekniska avdelningen 

 


